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Szanowni Mieszkańcy
Z okazji Świąt Bożego Narodzenia

składam najserdeczniejsze życzenia zdrowia oraz wszelkiej pomyślności.
Życzę, aby Święta spędzone w gronie najbliższych

były dla Państwa czasem odpoczynku,
pełnym rodzinnego ciepła, radości i spokoju.

Niech rok 2024 przyniesie nadzieję i optymizm
oraz pozwoli na realizację planów osobistych i zawodowych.

 Burmistrz Miasta Świebodzice 
Paweł Ozga 
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Wycieczki historyczne

W pośpiechu, zapracowaniu, dobie mediów społecznościowych warto na chwilę zatrzymać się i skupić uwagę na historii naszego kraju, 
ale nie tylko, warto zawsze pamiętać gdzie się urodziliśmy i pogłębiać historię naszego miasta, pięknych Świebodzic.

W ostatnim czasie odbyły się dwa wyjątkowe  jubileusze: 180 Lat Linii Kolejowej Wrocław-Świebodzice oraz 50-lecie przyłączenia Cierni 
do Świebodzic. Byliśmy także organizatorami 9 ciekawych wycieczek historycznych dedykowanych młodzieży, a także patriotycznej uroczystości 

z okazji 105. rocznicy odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Od początku września do 
końca listopada uczniowie 
świebodzickich szkół 
uczestniczyli w żywej lekcji 
historii, a ich mentorem była 
Świebodziczanka, wielka 
miłośniczka naszego miasta 
Róża Stolarczyk.

Lokalna  patriotka zabierała wraz 
z Miastem Świebodzice uczniów w 
historyczną podróż. Opinie Dyrekto-
rów, nauczycieli, a co najważniejsze 
uczniów oceniają tą inicjatywę jako 
bardzo trafioną i potrzebną. Należy, 
to podkreślić,  że często znamy histo-
rię naszego kraju, interesujemy się 
światem, a nie wiemy jacy wspaniali 
ludzie tworzyli to miasto i go uprze-
mysławiali. W sumie w 9 wycieczkach 
wzięło udział ponad 300 osób.

Wycieczki zazwyczaj rozpoczyna-
ły się w Kościele pw. św. Franciszka 
z Asyżu, której Proboszczem jest 
Ksiądz Andrzej Białek.

Proboszcz wraz z pasjonatką 
miasta opowiadali historię Kościoła, 
oczywiście nawiązując do słynnego 
fresku oraz dwóch pocisków, które 
wmurowane są we frontową ścianę 
Kościoła, a także kamiennej figurze 
Madonny wmurowanej w zewnętrz-
ną ścianę boczną. Następnie trasa 
wycieczki prowadziła wzdłuż ulicy 
Strzegomskiej, gdzie znajduje się 
jedyny budynek oraz komin zacho-

wany z dawnej fabryki włókienniczej. 
Pani Róża opowiedziała dzieciom o 
założycielach fabryki, rodzinie Von 
Kramsta, która w wieku XIX miała 
wielki wpływ na przemysł i krajobraz 
architektoniczny miasta. O rodzie von 
Kramsta opowieść zakończona zo-
stała na ulicy Żeromskiego, gdzie do 
dzisiaj znajduje się brama z płasko-
rzeźbami pierwszej fabryki włókien-
niczej w Świebodzicach. Uczniowie 
dowiedzieli się również o tym, że 
miasto miało swój zamek. Stamtąd 
uczestnicy spaceru udali się do krypty 
Rodu Hochbergów, która znajduje 
się w Kościele pw. Św. Mikołaja. Da-
lej spacer prowadził wzdłuż murów 
obronnych,  gdzie dzieci wysłuchały 

A tak ocenia wycieczki 
historyczne Róża Stolarczyk:
Pierwszy spacer historyczny w tym roku poprowadziłam 
w sierpniu. Jego uczestnikami byli przede wszystkim do-
rośli. Inicjatywą tą od września zainteresowały się szkoły 
co bardzo mnie cieszy. Uważam, że ważne jest poznanie 
miejsca, w którym żyjemy. Wszyscy wyjeżdżają na wycieczki 
w miejsca, gdzie podziwiają niezwykłe skarby i często nie wiedzą, że my też 
posiadamy skarby - pewnie nie tak wielkie - skromniejsze, ale związane z 
WIELKĄ HISTORIĄ, którą warto poznać i być z niej dumnymi.

ciekawych historii z nimi związanych. 
Wycieczki zazwyczaj miały swe zakoń-
czenie w Ratuszu.

Burmistrz Miasta przyjmował 
dzieci na sali posiedzeń, opowiadał 
o działalności Ratusza oraz funkcjo-
nowaniu miasta. Dzieci bardzo chęt-

nie zadawały Włodarzowi pytania, 
i tu ciekawostka nie tylko z zakresu 
Jego pracy, ale także pytały o pasje. 
Zawsze miłym akcentem było przeka-
zanie dzieciom i młodzieży słodkości 
z lokalnej firmy ZPC Śnieżka S.A. W 
dowód wdzięczności za świetną współ-
pracę Róża Stolarczyk otrzymywała od 
Burmistrza pamiątkowy upominek.

Uczniowie świebodzickich szkół 
spotkali się także z Zastępcą Burmi-
strza Miasta Tobiaszem Wysoczań-
skim oraz z Sekretarz Miasta Sabiną 
Cebulą. 

Należy podkreślić, że w wyciecz-
kach historycznych również aktywnie 
brał udział Radny Rady Miejskiej Jan 
Klepiec.
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W tym roku 105. rocznicę Odzyskania przez Polskę 
Niepodległości Miasto Świebodzice obchodziło 
wyjątkowo uroczyście. O oprawę całego święta zadbała 
Dyrektor Miejskiego Domu Kultury Beata Rejek przy 
wsparciu Burmistrza Miasta Pawła Ozgi.

Uroczystość rozpoczęła się 11 listopada w godzinach po-
południowych przed zabytkowym Ratuszem, w miejscu, które 
świetnie komponowało się z inscenizacją historyczną. Każdy 
punkt programu został świetnie dopracowany, a mieszkańcy 
uczestniczyli w wydarzeniu z przejęciem.

Można było usłyszeć, że taki pomysł to strzał w dziesiątkę 
za co serdecznie dziękuje organizator, wychodząc na przeciw 
potrzebom mieszkańców, zapewnia, że to nie ostatnie wyda-
rzenie historyczne.

W uroczystościach uczestniczyli licznie m.in. Burmistrz 
Miasta Świebodzice Paweł Ozga, Zastępca Burmistrza Tobiasz 

105. rocznica Odzyskania 
przez Polskę Niepodległości

Wysoczański, Sekretarz Miasta Sabina Cebula, Poseł na Sejm 
RP Ireneusz Zyska, Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mą-
dra, Wiceprzewodniczący RM Tomasz Czekaj oraz Radni Rady 
Miejskiej, Radny Powiatu Świdnickiego Wojciech Latuszek, 
Przedstawiciele Związku Sybiraków wraz z Przewodniczącym 
Tadeuszem Fedorowiczem, Przewodnicząca Związku Komba-
tantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Wojennych 
Józefa Banach, Przewodnicząca Świebodzickiej Rady Seniorów 
Antonina Nowacka, Dyrektorzy placówek oświatowych, ucznio-
wie, przedstawiciele organizacji pozarządowych, stowarzyszeń, 
dyrektorzy jednostek organizacyjnych, prezesi spółek, harcerze, 
pracownicy Urzędu Miejskiego oraz Mieszkańcy. 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury Beata Rejek na wstę-
pie przypomniała historię przejęcia władzy wojskowej przez 
Józefa Piłsudskiego z rąk Rady Regencyjnej, a następnie ser-
decznie powitała wszystkich przybyłych Gości i zaprosiła na 
rekonstrukcję wydarzeń z listopada 1918 roku, przygotowaną 
przez Świdnickie Stowarzyszenie Rekonstrukcji Historycznych. 
Aktorzy ubrani w piękne stroje, profesjonalnie odwzorowali 
wydarzenia, dzięki którym Polska stała się wolna i niepodległa. 
Następnie Burmistrz Miasta otrzymał biało-czerwoną flagę, 
którą harcerze ze Szczepu Harcerskiego IMAGO wciągnęli 
na maszt, przy wspólnym odśpiewaniu hymnu narodowego. 
Głos zabrał Burmistrz Paweł Ozga, który podkreślił jak ważną 
rolę miały wydarzenia historyczne oraz poświęcenie naszych 
przodków, dzięki którym w obecnych czasach Polska jest wolna, 
a uczniowie mogą uczyć się w szkołach ojczystego języka 
i dumnie reprezentować symbole narodowe. 

Po zakończeniu rekonstrukcji wszyscy  ze-
brani zgodnie z tradycją udali się do Kościoła 
pw. Świętego Mikołaja na tradycyjną Mszę 
Świętą w intencji Ojczyzny, którą odprawi-
li: Dziekan Dekanatu Świebodzickiego ks. 
Józef Siemasz, Proboszcz Parafii pw. Matki 
Bożej Królowej Polski Zdzisław Wojtowicz 
oraz Wikariusz ks. Michał Gibek. Po uroczy-
stym nabożeństwie złożono kwiaty pod tablicą 
upamiętniającą Marszałka Józefa Piłsudskiego.

Kwiaty złożyli:
• W imieniu Mieszkańców Burmistrz Miasta Świebo-
dzice Paweł Ozga, Zastępca Burmistrza Tobiasz Wysoczański 
i Sekretarz Miasta Sabina Cebula;
• Poseł na Sejm RP Ireneusz Zyska;
• W imieniu Starostwa Powiatowego Radny Powiatu Świdnic-
kiego Wojciech Latuszek;
• Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina Mądra i Wiceprze-
wodniczący Tomasz Czekaj;
• Przedstawiciele Służb Mundurowych: Policji, Straży Miejskiej 
i Straży Pożarnej;
• Delegacja świebodzickich placówek oświatowych;
• Prezes ZGK Świebodzice Sp. z o.o. Sławomir Sprawka;
• Prezes ZWiK Świebodzice Sp. z o.o. Grzegorz Cabanek;
• Przedstawiciel OSiR Świebodzice Sp. z o.o.
• Dyrektor Miejskiego Domu Kultury Beata Rejek.
• Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Robert Sysa wraz z 
Kierownikiem Klubu Senior+ Agatą Koperską; 
• Delegacja Miejskiej Biblioteki Publicznej z Dyrektor Beatą 
Wiciak;
• Przewodniczący Związku Sybiraków w Świebodzicach Tadeusz 
Fedorowicz;
• Przedstawiciele Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i 
Inwalidów;
• Przewodnicząca Rady Seniorów Antonina Nowacka;
• Przedstawiciele Klubu Senior + I i II;

• Przedstawiciele Stowarzyszenia Senior=Aktywny 
Obywatel;

• Przedstawiciele Forum Wspierania Inicjatyw 
Lokalnych;
• Komitet Prawa i Sprawiedliwości w Świe-
bodzicach;
• Przedstawiciele Stowarzyszenia Polska 2050 
Szymona Hołowni;

• Przedstawiciele Klubu Wspólne Świebodzice
• Przedstawiciele Stowarzyszenie Obywatelskie 

Świebodzice
• Przedstawiciele Stowarzyszenia Pomocy na rzecz 

Dzieci i Młodzieży Niepełnosprawnej;
• Delegacja z Domu Pomocy Społecznej dla Dzieci Zgromadzenia 
Sióstr Szkolnych de Notre Dame;
• Przedstawiciele Stowarzyszenia Młodzi dla Świebodzic;
• Przedstawiciele Klubu Sportowego Rekin;
• Przedstawiciele Klubu Sportowego MKS Victoria Świebodzice;
• Związek Harcerstwa Polskiego Szczep Harcerski IMAGO im. 
Batalionu Zośka;
• Związek Harcerstwa Rzeczypospolitej Sudecki Szczep VIK-
TORIA;

Burmistrz Miasta serdecznie podziękował wszystkim za obec-
ność w tym ważnym dla Polaków dniu, a w szczególności Dyrekcji 
i pracownikom Miejskiego Domu Kultury w Świebodzicach oraz 
wszystkim osobom zaangażowanym w organizację obchodów 
Narodowego Święta Niepodległości w naszym mieście. Serdeczne 
Bóg zapłać skierował do Księży, którzy odprawili Mszę Świętą 
i pomogli w przystrojeniu świątyni. Do podziękowań dołączył 
również Poseł na Sejm RP Ireneusz Zyska, który także pogratu-
lował pięknego przygotowania obchodów Dnia Niepodległości.

Pracownicy MDK podziękowali wszystkim za udział w 
obchodach natomiast Panu Krystianowi Rawskiemu i jego 
zespołowi za profesjonalne nagłośnienie i podświetlenie 
kościoła, a Kierownik Klubu Senior + Agacie Koperskiej 
oraz członkom za przygotowanie pięknych, czerwono-bia-
łych kotylionów.   
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Ta uroczystość na długie lata pozostanie w 
naszej pamięci, było pięknie, momentami 
wzruszająco, a przede wszystkim bardzo 
ciekawie. 

O to, aby ta uroczystość odbyła się na jak najwyż-
szym poziomie zadbał Dyrektor Szkoły Podstawowej In-
tegracyjnej  Łukasz Kucemba przy wsparciu Burmistrza Miasta 
Pawła Ozgi, Zastępcy Burmistrza Miasta Tobiasza Wysoczańskiego. 
Scenariusz wydarzenia był bardzo bogaty, opierał się  m.in. na wielu 
wspomnieniach w postaci zdjęć, pamiątek, eksponatów, które na 
prośbę Dyrektora zostały dostarczane przez mieszkańców Cierni.

2 grudnia do Szkoły Podstawowej Integracyjnej przybyło wielu 
mieszkańców.

Wśród gości byli: Burmistrz Miasta Paweł Ozga, Zastępca 
Burmistrza dr Tobiasz Wysoczański oraz Dyrektor SPI Łukasz 
Kucemba,  Radni Rady Miejskiej, dr Janusz Kujat, Prezes OSiR’u 
Jarosław Pizuński, Prezes ZGK Sławomir Sprawka, Prezes ZWiK’u 
Grzegorz Cabanek, Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Robert 
Sysa, Przewodnicząca Związku Nauczycielstwa Polskiego Urszula 
Kruczek, Ksiądz Proboszcz Parafii pw. Matki Bożej Królowej 
Polski Zdzisław Wojtowicz, Przewodnicząca Świebodzic-
kiej Rady Seniorów Antonina Nowacka, Kierownik 
Klubu Senior + Agata Koperska, Przewodniczący 
Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Alek-
sander Jermakow, Nauczyciele SPI oraz oczywiście 
licznie zgromadzeni mieszkańcy.

Burmistrz Miasta wraz z Zastępcą Burmistrza 
Miasta w swym wystąpieniu podkreślali,  że Ciernie 
to wyjątkowa, pięknie położona część naszego miasta, 

Miłość do naszego miasta, potencjał historyczny, 
olbrzymia wiedza i pracowitość połączyły historyka 
dra Janusza Kujata Prezesa Stowarzyszenia Targira  
oraz Pawła Dziurzyńskiego Przewodniczącego 
Polskiego Związku Filatelistów Koło nr 1 w 
Świebodzicach. 

Obydwaj Panowie od wielu lat pasjonują się historią na-
szego miasta, rozpowszechniają ją wśród mieszkańców,  a 
także na terenie kraju oraz poza jego granicami. Owocem tej 
współpracy była organizacja pięknego jubileuszu z okazji 180. 
Lat Linii Kolejowej Wrocław-Świebodzice. Zadanie zostało 
zrealizowane z budżetu Gminy Świebodzice w ramach przy-
znanej dotacji z otwartego konkursu ofert z zakresu kultury. 
przy wsparciu Burmistrza Miasta Świebodzice Pawła Ozgi.

W sali wystawowej świebodzickiego Dworca PKP, miejscu 
jak na taką wystawę przystało magicznym i w punkt tema-
tycznym  odbyła się  niezwykle bogata w unikatowe eksponaty 
oraz w ciekawe wydarzenia wystawa kolekcjonerska 

26 października uderzeniem w oryginalny dziewiętnasto-
wieczny dzwon z parowozu symbolicznie otwarto wystawę, 
którego dokonali organizatorzy wydarzenia z Polskiego Związ-
ku Filatelistów Zarządu Koła nr 1 im. Pionierów Świebodzickiej 
Filatelistyki w Świebodzicach Panowie Paweł Dziurzyński i 

180. Lat Linii Kolejowej Wrocław – Świebodzice
Tadeusz Gawlicki oraz Stowarzyszenia Targira Janusz Kujat 
wraz z Zastępcą Burmistrza Miasta Tobiaszem Wysoczańskim.

W wydarzeniu uczestniczyli również zaproszeni Goście, 
m.in.: Sekretarz Miasta Sabina Cebula, Radny Rady Miejskiej 
Jan Klepiec, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Beata Wi-
ciak, Prezes Firmy Termet S.A. Ryszard Satyła, Dyrektor OGN 
PKP S.A Tadeusz Szulc, Wiceprezes Spółdzielni Mieszkaniowej 
Sylwia Wawrzyńczak, Prezes Okręgu Wałbrzyskiego Filatelisty-
ki Henryk Jeziorski, Przewodniczący Sądu Konkursowego Artur 
Marsy, przedstawiciele Poczty Polskiej, pasjonaci, młodzież.

Uroczystość poprowadzili razem Paweł Dziurzyński - Prze-
wodniczący Koła oraz Tadeusz Gawlicki - Przedstawiciel Koła 
wraz z Prezesem Stowarzyszenia Targira Januszem Kujatem.

Zastępca Burmistrza Tobiasz Wysoczański w imieniu 
Burmistrza Miasta Pawła Ozgi oraz własnym 
serdecznie podziękował Polskiemu Związ-
kowi Filatelistów za długoletnie pielę-
gnowanie tradycji filatelistycznej w 
Świebodzicach, ogromne zaanga-
żowanie w rozwój Koła oraz za bar-
dzo dobrą współpracę z Miastem 
Świebodzice.

Podczas uroczystości Przedsta-
wiciele PZF wręczyli medale Row-
landa Hilla za zasługi dla Polskiej 

Filatelistyki: złoty medal otrzymał Ryszard Satyła Prezes 
Termet S.A., srebrny Burmistrz Miasta Paweł Ozga, natomiast 
brązowe medale otrzymali: Stanisław Pawlak zasłużony dla 
Koła Filatelistów, Roman Grinke – honorowy medal oraz 
Kierownik Wydziału Promocji i Komunikacji Społecznej 

Ilona Szczygielska.
Podziękowania otrzymali również m.in.: Zastępca 

Burmistrza Tobiasz Wysoczański, Sekretarz Miasta 
Sabina Cebula, Wiceprezes Spółdzielni Mieszkanio-
wej Sylwia Wawrzyńczak, Radny Rady Miejskiej Jan 
Klepiec, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
Beata Wiciak, Przedstawiciele Wydziału Promocji i 

Komunikacji Społecznej oraz sympatycy Koła.
Po uroczystym otwarciu wystawy wszyscy zgroma-

dzeni zostali serdecznie zaproszeni do oglądania niezwy-
kłych eksponatów oraz na słodki poczęstunek.

Podczas wystawy można  było wysłuchać wykładów: 
Oskara Olejnika „Dlaczego Kolej?”, Sebastiana Kotlińskiego 
„Świebodzickie stacje na tle linii kolejowej Wrocław-Świe-
bodzice-Wałbrzych 1843 2023” oraz Prof. UWr. Dr. Hab. 
Krzysztofa Jaworskiego „Pieniądz pozakrusztowy u Słowian 
we wczesnym średniowieczu”.

28 października organizatorzy zadbali o  okazjonalny, 
jubileuszowy tort, którym częstował mieszkańców Zastępca 
Burmistrza Miasta Tobiasz Wysoczański. Odbyła się także 
promocja książki „Dworce Świebodzickie”. 

Jubileusz 50-lecia przyłączenia Cierni do Świebodzic
to wspaniali ludzie, którzy od pokoleń trudnią się rolnictwem, 
zbierają plony, troszczą się o to, aby na naszych stołach nie zabrakło 
plonów, a przede wszystkim chleba. Witali z całego serca 
mieszkańców Cierni, dla których ten jubileusz został 
przygotowany, w dowód wdzięczności, w trosce o pie-
lęgnację naszej pięknej, lokalnej historii. To miejsce 
tworzą ludzie, dzięki, którym Ciernie są magiczne i 
wyjątkowe. Za to wszystko bardzo dziękowali.

Całą uroczystość prowadziła Nauczycielka z SPI 
Pani Anna Pepera-Wojkowska, która wszystkich 

serdecznie powitała, a następnie wyraziła zado-
wolenie, że zaszczyt organizacji tego pięknego 

wydarzenia wraz z Miastem Świebodzice przypadł 
właśnie Szkole Podstawowej Integracyjnej.

Po części oficjalnej wszyscy uczestnicy wydarze-
nia zostali zaproszeni do wspólnego, pamiątkowego 
zdjęcia, które zapisze sie w kartach historii naszego 

miasta i będzie pamiątką dla przyszłych pokoleń
Po wykonaniu zdjęcia przyszedł czas na historyczny 

wykład o Cierniach dra Janusza Kujata, który pasjonuje 
się historią naszego miasta i od wielu lat rozpowszechnia ją 

w Świebodzicach, a także w całym kraju i poza jego granicami.
Następnie wystąpiły zespoły: Ale Babki, Melodia oraz Mokrze-

szów, które uświetniły swoimi występami uroczystość.
Podczas wydarzenia, oprócz pięknie przygotowanej tema-

tycznej wystawy, była również Strzelnica Walkiria z Cierni, która 
prezentowała broń historyczną. Wśród eksponatów 
znajdowała się również tablica upamiętniająca 50 
rocznicę przyłączenia Cierni do Świebodzic, tabli-
ca ta miała być odsłonięta przed szkołą, jednak 
scenariusz obchodów zmieniła pogoda. W sprzy-
jających warunkach zostanie zasadzone drzewo 
na terenie szkoły ku czci rocznicy.

Nie zabrakło również słodkiego poczęstunku 
w kawiarence przygotowanej przez Senio-

rów z Klubu Senior+. Były także warsztaty 
dla najmłodszych.

Na zakończenie występów wszyscy zostali zapro-
szeni do dokonania wpisu w księdze pamiątkowej.

W drugi dzień obchodów punktualnie o godz. 
11:00 odbyła się Msza Święta w intencji Mieszkańców 

Świebodzic w Parafii Matki Bożej Królowej Polski. Po 
mszy wszyscy zgromadzeni wysłuchali koncertu Zespołu 

Świebodziczanie pod przewodnictwem Przewodniczącego PZERiI 
Aleksandra Jermakowa.

Jeszcze raz dziękujemy za ogromny wkład w organi-
zację uroczystości Szkole Podstawowej Integracyjnej 

oraz Mieszkańcom Cierni, którzy podzielili się z nami 
wspomnieniami, pamiątkami i eksponatami, które 
zostały zaprezentowane.

Za organizację i dekorację szkoły dziękujemy 
Paniom: Agnieszce Różyckiej, Annie Peperze-Woj-

kowskiej oraz Karolinie Mielnik.
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Mikołajki to dzień, na który z 
utęsknieniem czekają najmłodsi. 

Tradycyjnie 6 grudnia Święty Miko-
łaj wraz z Burmistrzem Miasta Pawłem 
Ozgą i Kierownikiem Wydziału Edukacji i 
Spraw Społecznych Alicją Pawlicą odwie-
dzili świebodzickie przedszkola i oddziały 
przedszkolne. Dzieci już od samego rana 
z niecierpliwością wyczekiwały wyjątko-
wego Gościa z prezentami. W świątecznie 

przygotowanych salach, wśród pięknie 
przystrojonych choinek świętowały 
Mikołajki. Z tej właśnie okazji Mikołaj 
obdarował wszystkie maluchy ulubio-
nymi słodkościami, natomiast Dyrekcję 
i grono pedagogiczne wyrazami uznania 
za wytrwałą i pełną zaangażowania pracę.

Dzieci podziękowały za miłą nie-
spodziankę, obdarowując Gości ser-
decznym uśmiechem i wspólnymi pa-
miątkowymi zdjęciami.

Burmistrz Miasta 
Świebodzice serdecznie 
zaprasza na Jarmark 
Bożonarodzeniowy, który 
obędzie się w dniach 15-17 
grudnia (piątek-niedziela). 
W tych dniach od godz. 10:00 
do 19:00 na świebodzickim 
Rynku ustawionych będzie 
12 drewnianych domków, 

w których czekać będą 
sprzedawcy ze świątecznym 
asortymentem. 

Zwiedzający będą mogli zaku-
pić produkty związane z tradycją 
bożonarodzeniową m.in.: stroiki, 
świeczki czy piękne rękodzieła. 
Nie zabraknie również świeżych 
wyrobów mięsnych,  czerwonego 

barszczu, pierogów oraz słodkich 
pyszności i rozgrzewających na-
pojów. W Jarmarku udział we-
zmą również wszystkie placówki 
oświatowe, Środowiskowy Dom 
Samopomocy oraz Klub Senior +. 
Natomiast w specjalnie ustawio-
nej i pięknie przystrojonej szopce 
bożonarodzeniowej będzie można 
wykonać pamiątkowe zdjęcia.

Zapraszamy na Jarmark Bożonarodzeniowy

Mikołaj odwiedził przedszkola

Piękne iluminacje 
świąteczne rozświetliły 

Świebodzice
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Obchody miejskich Mikołajek rozpoczęły się o 
godzinie 14:00, kiedy to pod Ratuszem zjawili się 
Mikołaje i Śnieżynki z jednostek i spółek miejskich: 
Miejskiej Biblioteki Publicznej, Ośrodka Pomocy 
Społecznej, Miejskiego Zarządu Nieruchomości, 
ZGK Świebodzice, OSiR Świebodzice, ZWiK 
Świebodzice. Po krótkiej odprawie przeprowadzonej 
przez Burmistrza Miasta Pawła Ozgę i Zastępcę 
Burmistrza Tobiasza Wysoczańskiego wyruszyli 
w miasto, aby przekazać Mieszkańcom serdeczne 
życzenia oraz poczęstować ich słodyczami z naszej 
lokalnej firmy ZPC Śnieżka S.A.

Tuż przed godziną 16:00 na Rynku rozbrzmiała świą-
teczna muzyka, a wokół pięknie przystrojonej choinki bawili 
się całymi rodzinami świebodziczanie. O niezwykłą, rado-
sną oprawę wydarzenia zadbał niezawodny Miejski Dom 
Kultury, przy wsparciu OSiR Świebodzice. Dyrektor MDK 
Beata Rejek powitała wszystkich zebranych i zaprosiła do 
wspólnej zabawy. Wśród Gości oprócz władz miasta, obecni 
byli również: Prezes OSiR Świebodzice Jarosław Pizuński, 
Prezes ZWiK Świebodzice Grzegorz Cabanek, przedstawiciele 
miejskich spółek i jednostek. Burmistrz Miasta zwrócił się w 
serdecznych słowach do Mieszkańców, powitał wszystkich, 
podziękował za obecność i życzył udanej zabawy. Podkreślił, 
że Mikołajki miejskie to jedna z pięknych tradycji naszego 
miasta, które warto pielęgnować ze względu na radość dzieci, 
które czekają na ten dzień cały rok. Korzystając z okazji, że 
przyszło tak wielu mieszkańców, złożył również świąteczne 
życzenia. Następnie zgodnie ze zwyczajem rozświetlił miejską 
choinkę. Dyrektor MDK zaprosiła wszystkich do wspólnej 
zabawy przy dźwiękach świątecznych przebojów. Ciekawy 
występ dała również sekcja tańca nowoczesnego. Ostatnim 
punktem zabawy było Mikołajkowe Disco dla najmłodszych 
w MDK. Didżeje zadbali o świetną muzykę i klimat, dzięki 
czemu na parkiecie cały czas tańczyły dzieci, a nawet dorośli.

Do Świebodzic zawitał uwielbiany 
przez Mieszkańców Święty Mikołaj
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Tradycyjnie jak co roku Miasto 
Świebodzice zaprosiło mieszkańców do 
udziału w konkursie na Najładniejszą 
Kartkę Bożonarodzeniową. 

Zarówno dzieci, jak i dorośli przygotowali 
przepiękne prace i dostarczyli je do organizato-
ra. Komisja konkursowa w składzie: Dyrektor 
Miejskiego Domu Kultury Beata Rejek, Dy-
rektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Beata 
Wiciak oraz pracownik Wydziału Promocji i 
Komunikacji Społecznej tut. Urzędu Wioletta 
Rybarczyk nie miały łatwego zadania, ponieważ 
każda kartka była kreatywna i wyjątkowa.

Ostatecznie Komisja zdecydowała o podzia-
le nagród na 4 kategorie wiekowe:
1) Przedszkola,
2) Klasy I-III,
3) Klasy IV-VIII,
4) Dorośli.

W pierwszej kategorii (przedszkola) na-
grodzeni zostali:
• I miejsce –  Kewin Kurzawa - Przedszkole nr 
3 Niezapominajka,
• II miejsce – Filip Fojna - Niepubliczne Przed-
szkole Terapeutyczne „Zielony Zakątek”
• III miejsce – Helena Golasińska - Przedszkole 
nr 2
• Wyróżnienia:
- Bianka Czakan-Klęka  - Przedszkole nr 3 Nie-
zapominajka
- Oliwier Olszewski – Niepubliczne Przedszkole 
Terapeutyczne „Zielony Zakątek”
- Franciszek Hołojda – przedszkole nr 2

Kategoria druga (klasy I-III):
• I miejsce – Viktoria Ozekin – Szkoła Podsta-
wowa nr 3,
• II miejsce -Igor Słowik – Zespół Szkół Spe-
cjalnych,
• III miejsce – Remigiusz Rochowiak – Szkoła 
Podstawowa nr 2
• Wyróżnienia:
-Aleksandra Bukowska – Szkoła Podstawowa 
nr 2,
- Wojciech Roszkowski – Szkoła Podstawowa 

nr 3
- Wojciech Kaliś – Szkoła Podstawowa nr 4,
- Jowita Mąkol – Szkoła Podstawowa w Mo-
krzeszowie,
- Nela Garycka – Szkoła Podstawowa nr 1

W kategorii trzeciej (klasy IV-VIII) 
nagrodzeni zostali:
• I miejsce – Wiktoria Raczyńska – Świetlica 
Środowiskowa,
• II miejsce – Kazimierz Kierbeć – Dom Pomocy 
Społecznej dla Dzieci,
• III miejsce Jakub Laśkiewicz – Szkoła Pod-
stawowa nr 4
• Wyróżnienia:
- Jakub Ciesielski – Świetlica Środowiskowa,
- Miguel Łakatosz – Zespół Szkół Specjalnych,
- Andrzej Rydz – Dom Pomocy Społecznej dla 
Dzieci,
- Zuzanna Gil – Szkoła Podstawowa nr 4 ,
- Dominik Kozłowski – Szkoła Podstawowa 
nr 3,
- Milana Protsak – Szkoła Podstawowa nr 1,

W kategorii osoby dorosłe 
komisja nagrodziła:
• I miejsce – Katarzyna Błachewicz – Środowi-
skowy Dom Samopomocy,
• II miejsce – Violetta Jakubik – 
Klub Senior + II,
• III miejsce – Urszula Nowak – Klub Senior +
• Wyróżnienia:
- Joanna Lis – Klub Senior +II,
- Adam Kędzierski – Środowiskowy Dom Sa-
mopomocy,
- Zofia Okińczyc – Klub Senior +.

Pamiątkowe dyplomy oraz upominki zo-
staną wręczone laureatom podczas Jarmarku 
Bożonarodzeniowego na świebodzickim Rynku 
w dniu 15 grudnia.

Wszystkim zwycięzcom i osobom wyróżnio-
nym serdecznie gratulujemy, natomiast pozo-
stałym uczestnikom konkursu dziękujemy za 
przygotowanie kartek i już teraz zapraszamy 
do udziału w kolejnych konkursach organizo-
wanych przez Miasto Świebodzice.

Najpiękniejsze Kartki zostały wybrane!
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Ulica Sienna

Nazwa zadania „Przebudowa ulicy Siennej”
Na ulicy  została wykonana sieć gazowa 
niskiego ciśnienia przez Polską Spółkę Ga-
zownictwa Sp. z o.o.
Wykonano także podbudowę pod nawierzch-
nię oraz położono krawężniki. Jezdnia o 
długości blisko 342 mb będzie posiadać na-
wierzchnię bitumiczną, natomiast chodniki 
będą z kostki betonowej. 

Zakończenie prac planowane jest na listopad 
2024 r.
Wartość inwestycji 2 588 434,49 zł.
Wykonawca Firma Granit Dariusz Pylak 
Sp. z o.o.

Mała Obwodnica
Nazwa zadania: „Budowa 
małej obwodnicy wraz z 
niezbędną infrastrukturą 
w rejonie Osiedla Piastow-
skiego w Świebodzicach”.
Połączenie ul. Królowej Elż-
biety z ul. Dąbrówki pozwoli 
na ominięcie centrum osie-
dla, usprawni komunikację 
miejską, jak również  ruch sa-
mochodowy oraz możliwość 
bezpośredniego dojazdu do 
obiektów OSiR.

Nazwa zadania: 
„Przebudowa ulicy Kopernika”
Do listopada br. została zdjęta została na-
wierzchnia bitumiczna z jezdni oraz na-
wierzchnia z płyt i kostki z jednego chodnika. 
W porozumieniu z PGNiG wykonana zosta-
nie sieć gazowa niskiego ciśnienia. Natomiast 
nowa nawierzchnia drogi i chodników będzie 
ułożona z kostki granitowej. 
Planowane zakończenie prac: grudzień 2023 r. 
Długość drogi: 90 mb.

Wykonawca: Firma Granit Dariusz Pylak 
Sp. z o.o.
W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych Edycja 2 
Gmina Świebodzice otrzymała promesę na 
realizację inwestycji drogowych.
Wartość inwestycji: 
898 633,84 zł.

Wykonane zostanie
• Kompleksowa budowa odcinka 
drogi. 
• Budowa konstrukcji nawierzchni 
jezdni, chodników, zjazdów, ścieżki 
pieszo rowerowej i zatoki autobuso-
wej oraz odwodnienie i oświetlenie 
drogi i pasów zieleni.
• Długość: 753,63 mb 
• W ramach tego zadania zostanie 
również wykonana budowa ulicy 
Magnoliowej o długości 224,66 
mb.
W grudniu br. zaawansowanie prac 

Inwestycje drogowe

Nazwa zadania: „Przebudowa ulicy Droga Węglowa”.
Prace budowlane na ulicy są na etapie wykonywania kanalizacji deszczowej 
oraz sanitarnej. Natomiast całość zadania obejmuje wykonanie nawierzchni 
i chodnika z kostki betonowej oraz wykonanie oświetlenia ulicznego, ścieżki 
rowerowej bitumicznej. Długość drogi: 477,80 mb.
Prace rozpoczęły się w lipcu br., natomiast zakończenie planowane jest na 
listopad 2024 r.
Wartość: 3 297 630,00 zł.
Wykonawca: Przedsiębiorstwo Produkcyjno Usługowo Handlowe „Drog-
-Ziem” Zbigniew Wysoczański.
W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicz-
nych Edycja 2 Gmina Świebodzice otrzymała promesę na realizację inwestycji 
drogowych.

było na poziomie 80%.
Prace rozpoczęto w grudniu 2022, 
natomiast planowane zakończenie 
to rok 2024 r.
Wykonawca Firma „Kobylarnia” 
S.A. 
Kwota umowy 10 957 124,07 zł.
Gmina Świebodzice pozyska-
ła dofinansowanie w ramach 
Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg na rok 2022 r. w wysokości  
4 150 000,00 zł. 
Wkład Gminy: 6 807 124,07 zł. 

W 2022 roku w ramach Rządowego Fun-
duszu Polski Ład: Program Inwestycji Stra-
tegicznych Edycja 2 Gmina Świebodzice 
otrzymała promesę na realizację inwestycji 
drogowych. Natomiast w maju 2023 r. w sali 
posiedzeń Ratusza Miejskiego Burmistrz 
Miasta Paweł Ozga podpisał z Wykonaw-
cami: Dariuszem Pylakiem i Zbigniewem 

Wysoczańskim bardzo ważne umowy in-
westycyjne. 

Kwota umów opiewa, na łączą wartość:  
14 676 557,04 zł, natomiast dofinansowa-
nie wynosi 9 970 250,00 zł.
Firma GRANIT Dariusz Pylak Sp. z o.o. zo-
stała wyłoniona w przetargach, jako wyko-

nawca  zadań pn.:
• Remont nawierzchni ulic: Bolesława Prusa, 
Szkolna, Młynarska i Henryka Sienkiewicza 
w Świebodzicach,
• Przebudowa ulicy Mikołaja Kopernika, któ-
ra jest w trakcie remontu,
• Przebudowa ulicy Siennej, również w trakcie 
remontu

• Przebudowa ulicy Kasztanowej.
Natomiast PPUH „Drog-Ziem” Zbigniew Wy-
soczański w lipcu rozpoczął prace na ulicy 
Droga Węglowa. 

Ulica Kopernika

Ulica Droga Węglowa
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Plac Targowy

Budowa infrastruktury transportowej i edukacyjnej w Świebodzicach
15 września, ogłoszone zostały wyniki VI edy-
cji w ramach Funduszu Polski Ład: Rządowy 
Program Inwestycji Strategicznych dedyko-
wanego samorządom, w których funkcjono-
wały tzw. PGR-y. 
Gmina Świebodzice zgłosiła wnioski na do-
finansowanie dla 2 bardzo ważnych zadań. 
Wsparcie przyznano dla jednego z nich:
Budowa infrastruktury transportowej i 
edukacyjnej w Świebodzicach. Inwestycja 
ta będzie realizowana w formule zaprojektuj 
i wybuduj. 
Zadanie obejmuje wykonanie i montaż nowo-
czesnej małej architektury dedykowanej mło-
dzieży: w Parku Sportowym, gdzie przewiduje 
się montaż fundamentowej nowoczesnej wia-
ty dla młodzieży, oświetlonej światłem typu 
LED, wyposażonej w stół, ławki  i huśtawki.
Parku Osiedlowym i Parku Miejskim przewi-
duje się wykonanie futurystyczno-młodzie-
żowej ławki z leżanką w obrotowym boksie z 
automatycznym hamulcem wraz z plenerową 
biblioteczką.
Stworzenie tak dogodnej infrastruktury dla 
młodzieży przyczyni się do zwiększenia ak-
tywizacji społecznej, natomiast biblioteczki 
plenerowe będą miały na celu popularyzację 

czytelnictwa wśród młodzieży i innych grup 
społecznych. Teren z nowoczesną architek-
turą będzie monitorowany. Infrastruktura 
będzie wykonana z bardzo wysokiej jako-
ści materiałów odpornych na zniszczenia i 
akty wandalizmu. Dla młodzieży w mieście 
Świebodzice występuje deficyt miejsc, w 
których młodzi ludzie mogą się spotykać, 
na czym cierpi mała architektura parkowa, 
która jest bardzo często niszczona. W ramach 
tego zadania planuje się również wykonanie 
pięciu inteligentnych przystanków wraz z 
przebudową zatoki i podłączeniem przyłą-
cza elektrycznego podłączonych do nowego 
systemu ITS. 

Przystanki planuje się wyposażyć w specjalne 
podświetlenie rozkładów jazdy komunika-
cji miejskiej. Przewiduje się zainstalowanie 
specjalnego modułu z czujnikiem zmierz-
chu, energia będzie wykorzystywana jeszcze 
wydajniej, ponieważ podświetlenie będzie 
uruchamiane tylko po zmroku, oprócz tego 
na przystankach planuje się zainstalować 
panele fotowoltaiczne i monitoring - dla za-
chowania bezpieczeństwa. Ponadto obecnie 
posiadane autobusy komunikacji miejskiej 

planuje się wyposażyć w kamery oraz mo-
duł GPS kompatybilny z przystankami in-
teligentnymi jak, również moduł GPRS sieci 
GSM do połączenia z centrum obsługi bazy 
autobusowej (ITS).

Przewidywany termin zakończenia inwestycji 
to 31 grudnia 2025 r.
Przewidywana wartość Inwestycji: 
2 000 000,00 zł.
Deklarowana kwota udziału własnego: 
40.000,00 zł. 
Procentowy udział własny Wnioskodawcy w 
realizacji inwestycji: 2,00 %
Kwota wnioskowanych środków: 
1.960.000,00 (dotacja) 
Planowane rozpoczęcie prac budowlanych 
na tej inwestycji to początek roku 2024 r.

Ponadto Gmina Świebodzice wnioskowała o 
środki na wykonanie: „Budowy przedszkola 
na Osiedlu Sudeckim 12 w Świebodzicach”. 
Planowano budowę parterowego budynku o 
2 oddziałach. Oddziału przedszkolnego oraz 
oddziału żłobkowego na działce zlokalizo-
wanej pod adresem Osiedle Sudeckie 12 w 
Świebodzicach. 

Na oddział żłobkowy Gmina otrzymała dofi-
nansowanie w ramach programu „Maluch+” 
edycja 2023 na utworzenie 48 miejsc. Nato-
miast inwestycja w ramach Polskiego Ładu 
miała objąć jedynie oddział przedszkolny 
całkowicie niezależny od oddziału żłobkowe-
go. Wniosek niestety nie uzyskał wsparcia.
Przewidywana wartość inwestycji była 
szacowana na 5.000.000,00 zł, w tym 
4.900.000,00 zł to dotacja z Banku Gospo-
darstwa Krajowego, natomiast wkład wła-
sny Gminy Świebodzice miał wynosić 2% 
- 100.000,00 zł.
Inwestycja miała przyczynić się do aktywi-
zacji zawodowej i społecznej mieszkańców 
z terenów, w których funkcjonowały zlikwi-
dowane PPGR. 
Edukacja i rozwój społeczny dzieci w wieku 
przedszkolnym oraz zapewnienie możli-
wości powrotu do pracy ich rodziców ma 
istotny wpływ na sytuację lokalnych miesz-
kańców.

Nazwa zadania: „Prze-
budowa i remont na-
wierzchni wraz z od-
wodnieniem terenu 
Placu Targowego w 
Świebodzicach”.  
Inwestycja zdecydowa-
nie wpłynie na popra-
wę  komfortu użytkow-
ników targowiska, którzy 
w tym miejscu mają swo-
je stoiska handlowe oraz 
kupujących mieszkańców 
ze Świebodzic
i spoza naszego miasta. 
Remont odbywa się dwu-
etapowo. Od września 
trwa pierwszy etap, który 
obejmuje część placu od 
strony ul. Wolności.  
Od początku prac wyko-
nano prace rozbiórkowe, 

odwodnienie liniowe, podbu-
dowę, na której następnie 
będzie układana kostka beto-
nowa.
Wykonawca Przedsiębior-
stwo Produkcyjno Usłu-
gowo Handlowe „Drog 
Ziem” ze Stanowic.
Kwota umowy opiewa na łączą 
wartość 1 630 980,00 zł.
Dofinansowanie 1 598 
360,40 zł z Rządowego Fun-
duszu Polski Ład „Program 
Inwestycji Strategicznych”.

Ponadto Gmina Świebodzice otrzymała 
także dofinansowanie w wysokości 4 655 
000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 
inwestycji przebudowy dróg gminnych, w 
tym ulicy: Fabrycznej, Chrobrego, Sporto-
wej, Dębowej, Polnej, Żwirki i Wigury oraz 
Parkowej.
Zakres rzeczowy inwestycji obejmuje w 

szczególności dokumentację projektowo-
-kosztorysową, przebudowę nawierzchni 
jezdni, chodników, instalacji elektrycznych, 
instalacji odwodnienia dróg oraz regulację 
studni i włazów.
Nowa promesa jest wynikiem złożonego 
przez gminę wniosku o zmianę inwestycji, 
po tym jak Rada Miejska w Świebodzicach 

nie zgodziła się na budowę łącznika do małej 
obwodnicy w rejonie Osiedla Piastowskiego 
w Świebodzicach.
- Będzie nie tylko ładnie i estetycznie, ale 
przede wszystkim bezpiecznie dla kierowców 
i naszych mieszkańców. Łącznika wprawdzie 
nie będziemy mieli, ale zrobiliśmy wszyst-
ko, aby nie stracić tych pieniędzy - dodaje 

Burmistrz Paweł Ozga.
Dofinansowanie zostało przyznane w formie 
wstępnej promesy. Procentowy udział wła-
sny dla gminy w realizacji inwestycji to 5 %. 

W listopadzie br. zamontowany 
został radarowy wyświetlacz pręd-
kości na ul. Sikorskiego 9 w Świe-
bodzicach. Urządzenie pozwoli 
poprawić bezpieczeństwo na ul. 

Sikorskiego w okolicy Szkoły Pod-
stawowej nr 4. Inwestycja została 
wykonana ze środków własnych 
Gminy Świebodzice. 

Radarowy wyświetlacz 
prędkości na ulicy Sikorskiego 
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24 listopada w Hali sportowo-
widowiskowej OSiR odbyła się 
uroczysta Gala podsumowująca 
program Senior na Start, 
realizowany przez Regionalną 
Koalicję na Rzecz Zdrowego 
Starzenia Się, którego Gmina 
Świebodzice jest wieloletnim 
członkiem. 

Program Senior na Start polegał 
na aktywizowaniu seniorów zamiesz-
kujących region powiatu świdnickie-
go i dzierżoniowskiego oraz Miasta 
Wałbrzych, czyli regionu, na którym 
działa koalicja. Seniorzy od 1 stycznia 
na specjalnie przygotowanych kar-
tach zbierali pieczątki, podpisy lub 
załączali bilety z wydarzeń sporto-
wych, kulturalnych, edukacyjnych, 
w których brali udział. Szczególnie 
punktowane były wydarzenia orga-
nizowane przez koalicjantów, wyda-
rzenia te wykazane były w harmono-
gramie załączonym do regulaminu.

Na uroczystej Gali swoją obec-
nością zaszczycili m.in.: Burmistrz 

Miasta Świebodzice Paweł Ozga,  Sta-
rosta Powiatu Świdnickiego Piotr 
Fedorowicz, Wicestarosta Powiatu 
Świdnickiego Zygmunt Worsa, Rad-
ny powiatu świdnickiego Ryszard 
Kuc, Dyrektor Wydziału Polityki 
Społecznej i Spraw Socjalnych UM 
w Świdnicy Izabela Siekierzyńska, 
Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Świdnicy Beata 
Galewska, Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Świebodzicach Robert 
Sysa, Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Żarowie Małgorzata 
Siemińska, Dyrektor Domu Pomocy 
Społecznej w Jaskulinie Daria Kurek, 
ale przede wszystkim reprezentanci 
koalicjantów, którzy od lat pracują na 
rzecz Koalicji: koordynatorzy Alicja 
Synowska- Członek Zarządu Powiatu 
Świdnickiego, Jarosław Szandurski – 
Dziekan Społecznej Akademii Nauk 
w Świdnicy oraz Agata Koperska 
Kierownik Klubów Senior + w Świe-
bodzicach, Agnieszka Filip Kierownik 
Ośrodków Wsparcia Senior + w Bie-
lawie, Leszek Buchowski reprezen-

tujący Gminę Żarów, Anna Kudzicz 
reprezentująca UTW w Świdnicy 
oraz Alicja Przepiórska-Ułaszewska 
reprezentująca Fundację Via Salutis.

Spotkanie prowadzili w humory-
stycznym stylu Jolanta Mieszalska i 
Piotr Polek z UTW w Świdnicy.

Podczas spotkania koordynatorzy 
koalicji Alicja Synowska i Jarosław 
Szandurski w skrócie przedstawili 
działalność koalicji w roku 2023, po 
czym oddali głos gospodarzowi Bur-
mistrzowi Miasta Świebodzice Paw-
łowi Ozdze, który w swym przemó-
wieniu pochwalił działania na rzecz 
seniorów realizowane przez koalicję 
oraz podziękował świebodzickim se-
niorom z placówek Senior + za przy-
gotowanie uroczystości przekazując 
upominek na ręce Kierownik Klubów 
Agaty Koperskiej. Burmistrz w swym 
przemówieniu szczególną uwagę sku-
pił na działaniach Kierownik Klubu, 
Jej świetnym zarządzaniu placówką, 
poprzez, które doskonale aktywizuje 
seniorów, tworząc w Klubie pełną ra-
dości, rodzinną atmosferę.

Następnie odbyło się wręczenie 
nagród dla laureatów i osób wyróż-
nionych za szczególną aktywność, a 
także nagrodzono osoby, które moty-
wowały innych seniorów do wzięcia 
udziału w programie, co było osobną 
kategorią.

Wśród laureatów znaleźli się 
członkowie naszych klubów Senior 
+ i Senior + II: w kategorii 60-75 lat 
Janina Dubrownik I miejsce, Roman 
Kozak II miejsce, Ewa Czosnyka III 
miejsce, w kategorii 75+ Elżbieta 
Sułkowska III miejsce. Wyróżnie-
nia otrzymali: Ewa Tworek, Maria 
Robaszkiewicz, Leonarda Kozak, 
Małgorzata Grochowska i Grzegorz 
Grochowski. Gratulujemy i czujemy 
ogromną dumę z naszych mieszkań-
ców. Nagrody w programie ufundo-
wał Zarząd Powiatu Świdnickiego.

Po nagrodzeniu uczestników 
przyszedł czas na część rozrywko-
wą, w której 27 modelek z naszych 
Klubów Senior +, UTW w Świdnicy i 
Fundacji Via Salutis zaprezentowało 
jaki jest Senior XXI w. Pokaz po-

przedził żartobliwy wiersz autorstwa 
Haliny Blaźniak z Klubu Senior +. 
Pokaz mody przygotowany był na 
światowym poziomie, a modelki 
czuły się jak największe gwiazdy 
zagranicznych wybiegów. Prezen-
towały własne pasje do sportu, szy-
dełkowania, tańca, śpiewu i innych 
aktywności, ukazały styl i klasę z 
jaką pokazują się na wernisażach 
i balach, a także specjalna grupa 
UTWorek zaprezentowała 24h życia 
kobiety z kawą. Na koniec występu 
modelki zostały obdarowane kwia-
tami przez klubowych mężczyzn. 
Specjalną nagrodę, która powędro-
wała w ręce Leonardy Kozak przygo-
towała Anna Jarosińska z Instytutu 
Psychogerontologii, .

Po przerwie, podczas której 
świebodziccy seniorzy-gospodarze 
wydarzenia częstowali słodkimi wy-
piekami, kawą i herbatą dla wszyst-
kich czekał niespodziankowy koncert 
skrzypcowy Katarzyny Lipert i wspól-
na zabawa taneczna.

W przygotowanie wydarzenia 
włączyły się: w szczególności OSIR 
Świebodzice Sp. z.o.o. i Prezes Ja-
rosław Pizuński, ZGK Świebodzice- 
transport i pomoc w rozłożeniu sceny 
i Miejski Dom Kultury użyczając sce-
ny,  za co składamy serdeczne podzię-
kowania. Podziękowania kierujemy 
także do Pani Jekateriny Kniazewy z 
FGA Świebodzice za użyczenie czer-
wonego dywanu.

Serdecznie gratulujemy świetnie 
zorganizowanej uroczystości, która 
pokazała jak wielką moc i radość mają 
w sobie seniorzy.

„Klub Seniora” działający przy Polskim 
Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów 
w Świebodzicach jest najliczniejszą 
organizacją pozarządową działającą na terenie 
Świebodzic, naszym priorytetem jest wsparcie 
poprawy warunków życia osób starszych i 
niepełnosprawnych, przeciwdziałanie ich 
samotności, marginalizacji i wykluczeniu.

Nasze drzwi otwarte są dla wszystkich Seniorów, jak i 
osób z niepełnosprawnością, zapraszamy również osoby, 
które nie spełniają wymogów wiekowych.

„Klub Seniora” ma za zadanie zapewnić osobom star-
szym oraz z niepełnosprawnością możliwość partycypacji 
w życiu publicznym, umożliwić aktywizację społeczną, 
ponadto celem Klubu jest rozwiązywanie różnorakich 
problemów w tym: rehabilitacji społecznej, zdrowotnej 
oraz interpretacji prawa.

Nasze Stowarzyszenie zajmuje się również niwelowa-
niem barier, izolacji społecznej, integrowaniem i wzmac-
nianiem więzi między pokoleniami np. udział w projekcie 
„Edukacja do starości-nawzajem sobie potrzebni”.

Prowadzimy program uznany społecznie za trafiony, 
w którym cosobotnie spotkania nazwane „Muzykote-
rapia” pozwala poprzez ruch/taniec, integrację, łączyć 

wzajemny szacunek wobec siebie, dobrą zabawę, wspólne 
spotkania- są receptą na lepsze samopoczucie, gdzie czas 
wstrzymuje swój bieg.

Zadanie pod nazwą „Mobilna Rehabilitacja w Domu 
Seniora” nieodpłatnie pomagamy potrzebującym człon-
kom naszego Związku w szybszym powrocie do zdrowia.

Godnym uwagi jest fakt, że w ‘’Klubie Seniora” istnieje 
zespół śpiewaczo-taneczny, który promuje m.in. miasto 
Świebodzice, występując na licznych przeglądach, zaj-
mując czołowe miejsca.

Związek dba również o rozwój intelektualny swoich 
członków: organizujemy kursy komputerowe, językowe oraz 
rozwijamy ich duchowo poprzez wyjazdy do opery czy teatru, 
pikniki rowerowe, spotkania i wspólne zabawy z dziećmi.

Szczególnym świętem Seniorów naszego Związku jest 
coroczna organizacja „Międzynarodowego Dnia Seniora”, 
gdzie zapraszane są zespoły ludowe z terenu Dolnego 
Śląska, wielka ceremonia przekazania przez burmistrza 
Świebodzic Kluczy do bram miasta ma szczególne zna-
czenie, zespoły ukazują w pełnej krasie tak swoje ludowe 
stroje, jak i prezentowane pieśni.

Nasz Związek Integruje świebodzickie Kluby senio-
ralne, gdzie organizujemy liczne spotykania integracyjne, 
jak również mistrzostwa w bowlingu, tenisie stołowym, 
rzutkach, uczestnicy mistrzostw nagradzani są pucharami, 
dyplomami oraz sprzętem AGD.

Klub organizuje również szereg wycieczek jednodnio-
wych, jak i wielodniowych - wypoczynkowych, sanato-
ryjnych, spotkań integracyjnych zarówno w kraju, jak i 
za granicą, ogółem z naszych programów w 2022 roku 
skorzystało 1026 osób. Dla zobrazowania zamierzonego 
planu za 2023 prezentujemy wykaz jego realizacji. 

Nasze hasło przewodnie to: „W Klubie Seniora za-
trzymał się czas”.

Zapraszamy do naszego „Klubu Seniora” PZERiI w 
Świebodzicach ul. Żeromskiego 13-15 w każdą środę, 
sobotę w godz. 9.00 – 12.00.

PZERiI

W Klubie Seniora zatrzymał się czas

Podsumowanie programu Senior na Start
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Dnia 27 lipca br. do Gminy 
wpłynął wniosek o wydanie 
decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla 
przedsięwzięcia pod nazwą 
„Zakład produkcyjno – 
magazynowy materiałów 
paszowych z zapleczem 
socjalno-biurowym i 
infrastrukturą towarzyszącą”. 

W związku z powyższym 
zgodnie z prawem zostało 

wszczęte postępowanie admini-
stracyjne w tej sprawie. Każdy 
potencjalny inwestor zgłaszają-
cy się do Gminy jest zobowią-
zany do złożenia kompletu wy-
maganych dokumentów, wraz 
ze wszystkimi załącznikami. 
Wniosek o wydanie decyzji o 
środowiskowych uwarunkowa-
niach dla przedsięwzięcia pn: 
„Zakład produkcyjno – maga-
zynowy materiałów paszowych 
z zapleczem socjalno-biurowym 

Informacja dotycząca wniosku złożonego przez inwestora
i infrastrukturą towarzyszącą”   
umieszczony jest na BIP Urzędu 
Miejskiego w Świebodzicach w 
zakładce Baza danych OOŚ. Na-
leży podkreślić, że Gmina nie 
ma żadnego wpływu na to jacy 
inwestorzy się do niej zgłoszą. 
Jednak obowiązkiem władz jest 
w każdym przypadku dokładne 
formalne rozpatrzenie wniosku, 
przeprowadzenie postępowania i 
wydanie decyzji w oparciu o opi-
nie merytorycznych instytucji. 

Tak jest również teraz. Przebieg 
postępowania określa kodeks po-
stępowania administracyjnego.

Obecnie oczekujemy na wy-
danie opinii przez Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska 
we Wrocławiu co do koniecz-
ności przeprowadzenia oceny 
oddziaływania przedmiotowego 
przedsięwzięcia na środowisko. 
Wcześniej na konieczność spo-
rządzenia dokumentu wskazał 
SANEPID oraz Przedsiębiorstwo 

Wody Polskie. Ponadto postępo-
wanie w przedmiotowej sprawie 
będzie prowadzone z udziałem 
społeczeństwa. Co oznacza, że po 
otrzymaniu wszystkich wymaga-
nych decyzji, będzie można zor-
ganizować spotkanie inwestora z 
Mieszkańcami, zadawać pytania 
i uzyskać informacje w tej spra-
wie.  O dalszym toku postępo-
wania będziemy informować na 
bieżąco.  

W środę (29 listopada) odbyła 
się kolejna sesja Rady Miejskiej.

W porządku obrad znalazły się 
projekty uchwał w sprawie:

1) uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w rejonie ul. Strze-
gomskiej w Świebodzicach-Etap I;

2) nadania nazwy ulicy;
3) zmian budżetu Gminy Świebo-

dzice na rok 2023;
4) zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świebodzice na 
lata 2023-2029;

5) określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości;

6) zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia stawki opłaty za gospoda-
rowanie odpadami komunalnymi i 
ustalenia stawki opłaty za pojemnik 
o określonej pojemności;

7) podwyższenia kryterium docho-
dowego uprawniającego do przyzna-
nia nieodpłatnie pomocy w zakresie 
dożywiania dla osób objętych wielo-
letnim programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2024-2028 oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków 
w zakresie dożywiania za udzielony 
posiłek albo świadczenie rzeczowe w 
postaci produktów żywnościowych.

Wnioskodawcą sesji był Burmistrz 
Miasta Paweł Ozga, który jednak nie 
mógł osobiście uczestniczyć w obra-
dach.

Na początku punktu interpelacje i 
zapytania Radny Klubu Obywatelskie 
Świebodzice Sebastian Biały złożył na 
ręce Zastępcy Burmistrza Tobiasza 
Wysoczańskiego petycję w sprawie 
wycofania ze sprzedaży przez Gminę 
działek w sąsiedztwie hali OSiR na 
Osiedlu Piastowskim o pow. 1,1 ha 
(oznaczonych jako działki nr 292/5, 
nr 475/60, nr 296/3 oraz działki w są-
siedztwie lądowiska gminnego o pow. 
2,99 ha (oznaczonej jako działka nr 
166/2). Jak poinformował Radny do 
petycji dołącza 6 załączników z podpi-
sami Mieszkańców, jednak na pytanie 
Radnego Janusza Kościukiewicza ile 
konkretnie jest tych podpisów, stwier-
dził, że ich nie liczył. Przewodnicząca 
Rady Miejskiej Halina Mądra poinfor-
mowała, że na złożonym piśmie jest 
ok. 90 podpisów. Zastępca Burmistrza 
Tobiasz Wysoczański wytłumaczył, 
że środki finansowe ze sprzedaży 
działek uzupełnią budżet i pozwolą 
Gminie na zachowanie płynności 
finansowej.  Gdyby Radni wyrazili 
zgodę na zaciągnięcie kredytu, o któ-
re wnioskował Burmistrz Miasta nie 
byłoby konieczności zbywania ma-
jątku Gminy. Doprecyzował również, 

LXXXV sesja Rady Miejskiej
że kredyt był od początku zapisany, 
jako uzupełnienie środków finanso-
wych pozwalające na zbilansowanie 
budżetu. Wbrew temu co twierdzi 
grupa Radnych opozycyjnych środki 
te nigdy nie były przeznaczone na bu-
dowę łącznika, gdyż ta inwestycja od 
początku zapisana była w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej i rozpisana na 
kilka lat. Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Tomasz Czekaj zapytał, kiedy 
powstanie kładka w Cierniach naprze-
ciwko sklepu. Kierownik Wydziału IT 
Magdalena Osiewacz-Drab poinfor-
mowała, że kładka jest gotowa, jednak 
ze względu na trudne warunki pogo-
dowe wykonawca nie może wykonać 
transportu. Zgodnie z długoterminową 
prognozą pogody, w drugim tygodniu 
grudnia temperatury mają być dodat-
nie i wtedy odbędzie się montaż. W 
trakcie interpelacji pojawiły się rów-
nież pytania dotyczące toczącego się 
postępowania w sprawie wniosku zło-
żonego do Gminy przez firmę Protix w 
sprawie możliwości budowy zakładu 
produkcji pasz. Jednak próby mery-
torycznego wyjaśnienia jak wygląda  i 
na jakim etapie jest obecnie postępo-
wanie spotkały się oporem Radnych 
opozycyjnych. Radny Sebastian Biały 
przygotował slajdy, których głównym 
celem było zwiększenie niepokojów 
społecznych. Natomiast Radny Bog-
dan Kożuchowicz, zasugerował, że 
to władze miasta odpowiadają za to 
jakiego rodzaju inwestorzy zgłaszają 
się do Świebodzic. W odpowiedzi Za-
stępca Burmistrza Tobiasz Wysoczań-
ski poinformował, że Gmina nie ma 
żadnego wpływu na to jacy inwestorzy 
się do niej zgłoszą. Jednak obowiąz-
kiem władz jest w każdym przypadku 
dokładne formalne rozpatrzenie wnio-
sku, przeprowadzenie postępowania 
i wydanie decyzji w oparciu o opinie 
merytorycznych instytucji. Poprosił 
również Zastępcę Kierownika Wydzia-
łu GNZ o przedstawienie informacji na 
jakim obecnie etapie jest postępowa-
nie. Zastępca kierownika Magdalena 
Zbroniec wyjaśniła, że obecnie czeka-
my na opinię Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska, który wskaże, 
czy w postępowaniu wymagane jest 
przygotowanie raportu oddziaływania 
przedsięwzięcia na środowisko. Wcze-
śniej na konieczność sporządzenia 
dokumentu wskazał SANEPID oraz 
Przedsiębiorstwo Wody Polskie. Po-
nadto poinformowała, że to postępo-
wanie będzie prowadzone z udziałem 
społeczeństwa. Co oznacza, że będzie 
można zorganizować spotkanie inwe-
stora z Mieszkańcami, zadawać pyta-
nia i uzyskać informacje w tej sprawie. 

W dalszej części punktu interpelacje i 
zapytania  Radny Zdzisław Pantal od-
czytał petycję od Mieszkańców Świe-
bodzic w sprawie „blokowania przez 
radnych Rady Miasta Świebodzice 
możliwości zaciągnięcia kredytu przez 
Gminę Świebodzice z przeznaczeniem 
na funkcjonowanie miejskiej spółki 
OSIR Świebodzice” pod którą pod-
pisało się 702 Mieszkańców. Doku-
ment dotyczy braku finansowania dla 
spółki OSIR, które może doprowadzić 
do zamknięcia obiektów sportowo-re-
kreacyjnych, tj. Wodnego Centrum 
Rekreacji, Hali sportowo-widowisko-
wej, stadionu piłkarskiego, stadionu 
lekkoatletycznego i innych, z których 
na co dzień korzystają m.in. ucznio-
wie, kluby i stowarzyszenia sportowe, 
seniorzy oraz świebodziczanie w każ-
dym wieku.  Radny Klubu Wspólne 
Świebodzice Łukasz Kwadrans zabrał 
głos w sprawie odczytanego dokumen-
tu, jednak jego krytyczne uwagi nie 
dotyczyły  treści, a w głównej mierze 
tytułu petycji i popełnionych (w jego 
odczuciu) błędów stylistycznych.

Radny Patryk Biały zapytał w 
imieniu Mieszkańców ulicy Wiśnio-
wej, Malinowej i Poziomkowej, czy po 
zakończeniu przebudowy ulicy Dro-
ga Węglowa będą mogli przyłączyć 
swoje domy do kanalizacji sanitarnej i 
deszczowej  oraz kiedy planowane jest 
zakończenie prac. W odpowiedzi Kie-
rownik Wydziału IT zaprosiła wszyst-
kich zainteresowanych Mieszkańców 
do kontaktu z Urzędem Miejskim, 
gdzie zostaną dokładnie poinformo-
wani, jaką dokumentację należy spo-
rządzić, tak, aby po wykonaniu prac 
na ulicy Droga Węglowa mogli wpiąć 
się do kanalizacji. Pojawiły się rów-
nież pytania dotyczące temperatury i 
oświetlenia w WCR oraz awarii lamp 
na ulicy 11 listopada. Radni otrzymali 
wyczerpujące odpowiedzi dotyczące 
w/w kwestii. Kolejną kwestią, która 
miała wywołać negatywne emocje, 
było zapytanie Radnego Wspólnych 
Świebodzic Łukasza Kwadransa, su-
gerujące, że Burmistrz Miasta plano-
wał budowę łącznika, który miałby 
połączyć działki inwestycyjne z ulicą 
Jeleniogórską, tylko po to, aby zrobić 
dojazd do biometanownii, czy zakładu 
produkcji pasz. Radny insynuował, że 
projekt planowanej drogi był zatajany 
przez władze miasta. W odpowiedzi 
Zastępca Burmistrza zwrócił się do 
Radnego z prośbą o zaprzestanie 
tego typu narracji, nie wprowadzanie 
Mieszkańców w błąd oraz o składanie 
tak wielowątkowych zapytań na piśmie 
do Burmistrza. Dodatkowo jego wypo-
wiedź uzupełniła Kierownik Wydziału 

IT Magdalena Osiewacz-Drab, która 
stwierdziła, że do jednej z poprzednich 
edycji Programu Rządowego Polski 
Ład Gmina Świebodzice rzeczywiście 
złożyła wniosek o dofinansowanie 
budowy drogi, której celem, byłoby 
wyprowadzenie ruchu tranzytem z 
terenów świebodzickiej strefy prze-
mysłowej bezpośrednio na ulicę Jele-
niogórską z pominięciem centrum 
miasta. Wpłynęłoby to korzystnie nie 
tylko na jakość życia Mieszkańców, ale 
również na poprawę bezpieczeństwa i 
komfortu poruszania się po Świebo-
dzicach. Inwestycja nie miała żadne-
go związku z planowanymi obecnie 
inwestycjami.  Niestety wniosek nie 
uzyskał wsparcia. Zastępca Burmistrza 
uzupełnił wypowiedź podkreślając, że 
tak duża inwestycja (ponad 100 mln 
zł)  mogłaby stanowić część obwodnicy 
miasta, z której korzystaliby wszyscy, 
więc przekłamaniem jest sugerowanie, 
że miałby być to dojazd do jakichś po-
jedynczych zakładów.  

Procedowanie projektów uchwał 
rozpoczęto od projektu w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w rejonie ul. Strze-
gomskiej w Świebodzicach-Etap I. Do-
kument objaśniła projektant Pani Be-
ata Kumkiewicz. Projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Kolejnym omawianym i 
przyjętym jednogłośnie projektem było 
nadanie nazwy ulicy zlokalizowanej  w 
Świebodzicach  w granicach działki nr 
295, położonej w obrębie Ciernie 4, 
nazwy Brzoskwiniowa. Kolejny pro-
jekt w sprawie zmian budżetu Gminy 
Świebodzice na rok 2024 przybliżyła 
Skarbnik Miasta Monika Kupczyńska, 
która wyjaśniła, również, że dokument 
pokrywa się w większości z projektem 
zmian przyjętym podczas poprzedniej 
sesji. Jednak ze względu na przyjęcie 
przez Radnych opozycyjnych wniosku 
Radnego Sebastiana Białego, który w 
konsekwencji doprowadził do sytuacji 
braku zbilansowania budżetu i mimo-
wolnego zwiększenia deficytu. Stąd 
koniecznym jest uchylenie uchwały 
nr LXXXIV/439/2023 i dostosowa-
nie wielkości i struktury planowanych 
wydatków.

Tym razem również Radny Oby-
watelskich Świebodzic  zgłosił wniosek 
merytoryczny o wykreślenie z projek-
tu uchwały § 6 upoważniającego się 
Burmistrza Miasta do zaciągania kre-
dytów na finansowanie planowanego 
deficytu do wysokości 5.600.000 zł. 
Radni trzech klubów: Obywatelskie 
Świebodzice, Wspólne Świebodzice 
i Zjednoczona Prawica 11 głosami za 
przyjęli wniosek, tym samym unie-
możliwiając zaciągnięcie kredytu 
koniecznego do pokrycia wydatków 
związanych z realizacją zadań inwe-

stycyjnych i wydatków majątkowych. 
Tym samym Radni opozycyjni po raz 
kolejny pokazali, że zdanie Mieszkań-
ców, wyrażone chociażby w postaci 
petycji przedstawionej przez Radnego 
Zdzisława Pantala, nie ma dla nich 
znaczenia. Ostatecznie projekt po 
zmianach został przyjęty jednogłośnie. 
Podczas debaty nad projektem zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Świebodzice na lata 2023-2029 
po raz kolejny okazało się, że Komisja 
Budżetu i Planowania Przestrzennego 
nie opiniowała żadnego z przedstawio-
nych na sesji projektów dotyczących 
finansów gminy. Jednak tym co jest 
najbardziej zaskakujące jest uzasad-
nienie Przewodniczącego tej Komisji 
Sebastiana Białego, który poinformo-
wał, że stało się tak, gdyż Burmistrz nie 
przyszedł  na poprzednie spotkanie 
Komisji, chociaż w tym dniu był ak-
tywny w mediach społecznościowych. 
W tym miejscu należy podkreślić, że 
Burmistrz Miasta nie ma obowiązku 
uczestniczenia w komisjach, a dotych-
czasowa historia tej kadencji pokazuje, 
że wręcz był przez opozycyjnych Rad-
nych z posiedzeń wypraszany.  Osta-
tecznie projekt dotyczący WPF został 
przyjęty 15 głosami radnych, jedna 
osoba wstrzymała się od głosu. Po raz 
kolejny radni trzech klubów opozycyj-
nych 11 przeciw odrzucili projekty w 
sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości oraz zmie-
niający uchwałę w sprawie ustalenia 
stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia 
stawki opłaty za pojemnik o określonej 
pojemności. Pierwszy projekt Radni 
odrzucili bez podania przyczyny (nikt 
nie zabrał głosu w dyskusji). Podczas 
debaty nad drugim projektem Rad-
ni opozycyjni pomimo rzeczowych i 
merytorycznych argumentów doty-
czących faktu, że obecna stawka nie 
pozwala na zbilansowanie systemu 
gospodarowania odpadami, po raz 
kolejny skupili się na oskarżeniach 
kierowanych w stronę Burmistrza 
Miasta oraz sprawach całkowicie nie 
związanych z omawianym tematem.

Ostatnim omawianym projektem 
było podwyższenie kryterium docho-
dowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie pomocy w zakresie do-
żywiania dla osób objętych wielolet-
nim programem „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024-2028 oraz okre-
ślenia zasad zwrotu wydatków w za-
kresie dożywiania za udzielony posiłek 
albo świadczenie rzeczowe w postaci 
produktów żywnościowych. Doku-
ment został przyjęty jednogłośnie. Po 
przekazaniu informacji dla Radnych 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina 
Mądra poinformowała, że rezygnuje z 
pełnionej funkcji i zamknęła obrady.
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ŻycieBOŻE NARODZENIE

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia 
życzymy Wam

pięknych chwil w świetle choinki,
radosnych momentów w gronie najbliższych,
dystansu do świata w tym szczególnym czasie

i worka wspomnień, 
które pozostaną z Wami na kolejne lata.

Dyrektor i pracownicy 
Miejskiego Domu Kultury w Świebodzicach

Zrywając ostatnie kartki z kalendarza
Pragniemy podziękować Państwu
za udaną współpracę,
i wyrazić życzenie, by nadchodzący rok
przyniósł jej kontynuację, 
a także wiele sukcesów
w realizacji zamierzeń i nowe, 
ciekawe wyzwania.

Życzą
Pracownicy
Miejskiego Zarządu Nieruchomości 
w Świebodzicach

Radosnych i pogodnych 
Świąt Bożego Narodzenia 

oraz wiele szczęśliwych chwil,
sukcesów i wszelkiej pomyślności 
w nadchodzącym Nowym Roku

życzą 
Komendant Straży Miejskiej 

wraz z pracownikami

Kiedy w Betlejem rodzi się Dziecię,
radość przynosi wszystkim na świecie.
Niech wraz z Bożą Dzieciną
dni szczęśliwe przypłyną.
Zdrowych, radosnych, pachnących piernikami
i spędzonych w rodzinnym gronie
Świąt Bożego Narodzenia z całego serca 

życzą:
Uczestnicy, Pracownicy i Kierownik
Środowiskowego Domu Samopomocy
w Świebodzicach

Zdrowych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia Zdrowych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia 
spędzonych w rodzinnym gronie spędzonych w rodzinnym gronie 

oraz wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku oraz wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku 
życzą życzą 

Zarząd oraz pracownicy Zarząd oraz pracownicy 
Spółki ZGK ŚwiebodziceSpółki ZGK Świebodzice

Z okazji Świat Bożego Narodzenia, 
a także Nowego 2024 roku
w imieniu SP ZOZ Miejskiego Ośrodka Zdrowia
życzę Naszym pacjentom
i wszystkim Mieszkańcom Świebodzic
wszystkiego co najlepsze
i oczywiście dużo ZDROWIA.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Zdrowia.

Wesołych Świąt!
Świąt Bożego Narodzenia

Wypełnionych radością miłością,
Niosących spokój i odpoczynek;

Nowego Roku spełniającego wszelkie marzenia, 
pełnego optymizmu, wiary,

Szczęścia i powodzenia,
Życzą Mieszkańcom Świebodzic

Zarząd i Pracownicy 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o.

w Świebodzicach 


